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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Souhrn významných legislativních událostí
16.6.2014 – 22.6.2014
Platy ústavních soudců možná poměrně výrazně vzrostou. Na návrh ústavně-právního výboru to
schválila Sněmovna. Změnu výpočtu platů poslanci přidali do vládní novely zákona o soudech a
soudcích, podle níž by měli mít předsedové kolegií Nejvyššího soudu a Nejvyššího správního soudu
pětileté funkční období. Nyní je neomezené. Předloha míří k posouzení do Senátu.

Vláda

16. června 2014

Vláda schválila předběžný návrh rozpočtu se schodkem 100 mld. Kč
Vláda dnes schválila předběžné návrhy výdajů a příjmů jednotlivých ministerstev a dalších kapitol
státního rozpočtu. Zároveň se kabinet shodl, že schodek rozpočtu bude příští rok 100 miliard korun.
Na tiskové konferenci po jednání vlády to uvedl ministr financí Andrej Babiš. Nyní bude vláda podle
Babiše o rozpočtu dále debatovat prakticky až do září, kdy musí návrh schválit a předložit
Sněmovně.

Vláda schválila fondy na rozšiřování mateřských a základních škol
Vláda dnes schválila návrh ministerstva školství na zřízení dotačních fondů určených na zvýšení
kapacit mateřských a základních škol. Od začátku července by mělo být možné žádat o dotace z
národního fondu, v němž bude k dispozici 1,5 miliardy korun. Od ledna 2015 pak bude navíc spuštěn
evropský fond s dvanácti miliardami korun, uvedl ministr školství Marcel Chládek (ČSSD) na dnešní
tiskové konferenci.

Vláda schválila smlouvu s korejským výrobcem pneumatik Nexen
Vláda dnes schválila investiční smlouvu s korejským výrobcem pneumatik Nexen. Investice za 22,8
miliardy korun přinese v prvních letech podle premiéra Bohuslava Sobotky (ČSSD) nejméně 1000
pracovních míst Ústeckému kraji, v němž bude společnost působit. Do budoucna by Nexen mohl v
průmyslové zóně Triangle na Žatecku investovat až 40 miliard korun, což by byla největší zahraniční
investice v Česku.

Vláda nesouhlasí s návrhem na levnější krajské dálniční známky
Vláda zaujala negativní stanovisko k návrhu Karlovarského kraje na zavedení levnějších, krajských
dálničních známek. Vyplývá to z výsledků jednání vlády zveřejněných na internetu. Krajské známky
by umožnily jízdu po zpoplatněných úsecích dálnic a rychlostních silnic, ale jen v konkrétním kraji. O
normě rozhodnou zákonodárci.

Rekonstrukce přehrady Šance bude do roku 2018 stát 735 mil Kč
Rekonstrukce vodního díla Šance na řece Ostravici by v letech 2015 až 2018 měla stát celkem 735
milionů korun bez DPH, vyplývá z materiálu, který dnes schválila vláda. Hráz v současné době podle
expertů nedostatečně chrání Ostravu a další města a obce na řekách Ostravici a Odře před rizikem
povodní. Odborníci se zároveň shodli na nutnosti rychlého zahájení rekonstrukce nádrže.

Vláda navrhne vyznamenat Nicholase Wintona Řádem Bílého lva



Vláda navrhne prezidentu republiky, aby Řádem Bílého lva vyznamenal zachránce stovek židovských
dětí Nicholase Wintona. O dnešním rozhodnutí vlády novináře informoval vicepremiér Pavel
Bělobrádek (KDU-ČSL). Prezident Miloš Zeman už v minulých týdnech uvedl, že Wintonovi toto
nejvyšší státní vyznamenání udělí.

Vláda schválila analýzu dopadů změny dražeb emisních povolenek
Vláda by podle ministra životního prostředí Richarda Brabce (ANO) měla při přípravě státního
rozpočtu na příští roky zohlednit dopad stažení povolenek ze systému aukcí (tzv. backloadingu) do
výdajů rozpočtových kapitol ministerstev životního prostředí a průmyslu. Brabec dnes seznámil
kabinet s analýzou dopadů změny harmonogramu dražeb emisních povolenek v letech 2014 až 2016
na státní rozpočet. Vláda dokument schválila. Informuje o tom na svých webových stránkách. Pro
letošní rok se podle analýzy může čekat, že bude podíl MŽP z výnosů dražeb povolenek nižší než
rozpočtované výdaje.

Vláda schválila materiál k finančním kontrolám a čerpání peněz EU
Vláda dnes schválila materiál, ve kterém ministerstvo financí představilo opatření na omezení
dopadů vývoje kurzu koruny u čerpání zbývajících peněz z operačních programů EU pro roky 2007
až 2013. Spolu s tím kabinet schválil zprávu o výsledcích finančních kontrol ve veřejné správě za rok
2013, v rámci které MF požadovalo zajistit přijetí konkrétních opatření ke zvýšení účinnosti finanční
kontroly. Vyplývá to z informací na internetových stránkách vlády.

Vláda nechce odklad změn ve financování sociálních služeb
Se záporným stanoviskem vlády budou poslanci projednávat návrh opoziční ODS o dalším ročním
odkladu převodu financování sociálních služeb ze státu na kraje. Podle kabinetu není důvod změnu,
která nastane od příštího roku, oddalovat. Předkladatelé ale tvrdí, že převod financování sociálních
služeb není dosud připraven, chybí jasná pravidla a hrozí chaos.

Poslanecká sněmovna

17. června 2014

Sněmovna podpořila smlouvu proti zabavování majetku v cizině
Sněmovna podpořila mezinárodní smlouvu, díky které v budoucnu nebude moci být státům
zabavován v cizině majetek v souvislosti s arbitrážemi nebo soudními spory s firmami. Úmluva OSN
o jurisdikčních imunitách států a jejich majetku míří k posouzení do zahraničního výboru.

Sněmovna jednomyslně schválila výjimku Irska z lisabonské smlouvy
Sněmovna jednomyslně schválila irskou výjimku z lisabonské smlouvy, která ostrovnímu státu
Evropské unie zajistí zachování neutrality či národní svrchovanost nad daněmi nebo potraty. Pro
smlouvu, k jejímuž přijetí byla nutná ústavní většina, tedy nejméně 120 poslanců, hlasovalo všech
150 přítomných členů dolní komory.

Zahraniční řidiči se asi hůř vyhnou trestu za přestupky v ČR
Sněmovna zřejmě schválí novelu, která má řidičům z řad cizinců ztížit možnost vyhnout se trestu za
dopravní přestupky spáchané v Česku. Poslanci ji dnes propustili do třetího čtení, hospodářský výbor
ji doporučil schválit beze změny. Jde o předlohu, do níž chtěl výbor vložit ustanovení, které by policii
znemožnilo odtahovat poslanecká auta. Od tohoto návrhu však později ustoupil.

18. června 2014

Poslanci dali šanci pražskému návrhu na regulaci prostituce



Sněmovna dnes dala navzdory kritice šanci pražskému návrhu zákona na regulaci prostituce.
Zamítnutí předlohy už v úvodním kole nikdo nepředložil, ač několik poslanců deklarovalo, že by je
podpořili. Zamířila tedy k posouzení do petičního výboru. Někteří poslanci stejně jako vláda
upozornili na to, že norma je v rozporu s mezinárodní smlouvou proti obchodování s lidmi, k níž
Česko před desetiletími přistoupilo.

Poslanci podpořili, aby Praha byla jedním volebním obvodem
Sněmovna dnes podpořila předlohu hlavního města, podle které by Pražané volili do městského
zastupitelstva v jednom obvodu a dělení metropole by před volbami nebylo možné. Zástupci
metropole ji pokládají za vhodnější než návrh skupiny poslanců, jejichž cíl je obdobný a je už ve
výborech. Rovněž pražskou normu nyní posoudí výbory, a to ústavně-právní a pro veřejnou správu.

Sněmovna schválila pravidla pro kybernetickou bezpečnost
Sněmovna dnes schválila vládní předlohu, která zavede pravidla spolupráce mezi soukromým
sektorem a veřejnou správou při předcházení útokům na informační technologie. Norma, jež míří k
posouzení do Senátu, má zefektivnit a zrychlit reakci na kybernetické hrozby, které by mohly
představovat nebezpečí pro zájmy České republiky. Bude první komplexní právní úpravou v této
oblasti.

Sněmovna schválila prodloužení vojenské mise v Mali
Sněmovna dnes schválila prodloužení české vojenské mise v Mali až do konce letošního roku. Čeští
vojáci budou v africkém státě nadále chránit velitelství výcvikové operace Evropské unie a trénovat
maliské jednotky. Současný mandát končí českým vojákům tento měsíc. Senát schválil jeho
prodloužení už koncem května.

Sněmovna schválila vznik nové CHKO Kokořínsko - Máchův kraj
Sněmovna dnes schválila rozšíření Chráněné krajinné oblasti Kokořínsko o Máchův kraj v okolí Doks,
jak to navrhla vláda. Předloha míří k posouzení senátorům. Návrh předpokládá, že by už na začátku
září měla oficiálně vzniknout nová CHKO Kokořínsko - Máchův kraj. Rozšíření má umožnit lepší
ochranu přírody a krajinného rázu oblasti včetně bývalého vojenského výcvikového prostoru Ralsko.

19. června 2014

Sněmovna navrhla vyznamenat "osm statečných" z Rudého náměstí
Sněmovna navrhla prezidentu Miloši Zemanovi, aby vyznamenal zesnulou ruskou disidentku Natalju
Gorbaněvskou i další z osmi statečných, kteří na moskevském Rudém náměstí v srpnu 1968
demonstrovali proti okupaci Československa vojsky tehdejšího socialistického tábora. Rozhodli o tom
dnes poslanci na své schůzi. Návrh, který jim předložil sněmovní organizační výbor, schválili beze
změny.

20. června 2014

Sněmovna je pro poměrně výrazný růst platů ústavních soudců
Platy ústavních soudců možná poměrně výrazně vzrostou. Na návrh ústavně-právního výboru to dnes
schválila Sněmovna. Změnu výpočtu platů poslanci přidali do vládní novely zákona o soudech a
soudcích, podle níž by měli mít předsedové kolegií Nejvyššího soudu a Nejvyššího správního soudu
pětileté funkční období. Nyní je neomezené. Předloha míří k posouzení do Senátu.

Sněmovna schválila vyšší růst penzí, jako před škrty
Seniorkám a seniorům by měly od příštího roku růst penze více než nyní. Vládní novelu zákona o
důchodovém pojištění dnes schválila Sněmovna. Penze se budou podle normy, která míří k
projednání do Senátu, zvyšovat stejným tempem jako před úspornými opatřeními pravicového



kabinetu. Příští rok má být valorizace ještě vyšší, penzisté by si měli polepšit v průměru o 200 korun
měsíčně.

Zákaz skládkování recyklovatelného odpadu zatím zaveden nebude
Zvýšení poplatků za odvoz odpadu a zákaz skládkování recyklovatelného odpadu za deset let zatím
zavedeny nebudou. Sněmovna dnes odmítla tyto úpravy provést v rámci novely zákona o odpadech,
která se týká nakládání s elektroodpadem. Předcházelo tomu prohlášení ministra životního prostředí
Richarda Brabce (ANO), že tyto změny nyní nepodpoří, návrhy pravděpodobně předloží až na podzim
v rámci návrhu nového zákona o odpadech.

Sněmovna zamítla normu opozičního Úsvitu na omezení lichvy
Sněmovna dnes zamítla normu opozičního hnutí Úsvit na omezení lichvy. Kritici namítali, že
předloha nic neřeší. Poslanci v usnesení požádali vládu, aby novelami zpřesnila podmínky pro vstup
do podnikání pro nebankovní subjekty. "Predátorské a lichevní praktiky" označili za závažný záporný
jev, který ohrožuje řadu lidí. Po kabinetu chce Sněmovna jejich rozbor.

Poslanci o pět let odložili vyplácení náhrad za zpoždění vlaků
Sněmovna dnes o pět let prodloužila výjimku pro železniční dopravce, která jim například umožňuje
nevyplácet cestujícím náhrady při zpoždění vlaku delším než hodinu. Prodloužení výjimky až do roku
2019 dopravcům uleví i od některých dalších povinností, které jim ukládá příslušné evropské
nařízení. Výjimka měla skončit letos v prosinci. Poslanci schválený návrh vložili do novely drážního
zákona, která se týká rozhodování Drážního úřadu.

Řidiči motorových člunů budou moci dostat blokové pokuty
Řidiče motorových člunů a malých plavidel zřejmě bude moci policie nově pokutovat za spáchané
přestupky. Nebude je už muset nutně předat plavební správě pro vyřešení ve správním řízení. Změnu
přinese vládní novela zákona o vnitrozemské plavbě, kterou dnes Sněmovna schválila. Normu tak
dostane k projednání Senát.

Odtahování aut zákonodárců nebude možné, rozhodla Sněmovna
Sněmovna při schvalování novely silničního zákona přijala pozměňovací návrh poslance ČSSD
Stanislava Humla, který má ztížit odtahování aut policií. V praxi ale znemožní odtahování aut
poslanců a senátorů. Humlův návrh podpořilo 63 poslanců, hlavně sociálních demokratů a
komunistů, ale i z TOP 09, Úsvitu a ANO. Celý zákon, který měl původně řešit hlavně postihování
zahraničních řidičů, poslanci také schválili a odeslali do Senátu.

Sněmovna schválila předlohu o dětských skupinách
Sněmovna dnes schválila předlohu o dětských skupinách, které jsou alternativou mateřským školám.
Rodiče by do skupin mohli umísťovat děti od jednoho roku do zahájení školní docházky. Poslanecké
návrhy na omezení horní hranice věku, do něhož by pracující rodiče mohli své potomky na hlídání do
dětských skupin dávat, neuspěly. Vládní norma míří k posouzení do Senátu.

Stát nadále nebude mít povinnost vymáhat škodu po úřednících
Stát nadále nebude muset vymáhat po úřednících škodu, kterou mu způsobili nezákonným
rozhodnutím nebo nesprávným postupem. Předlohu TOP 09 a Starostů, která by tuto povinnost
zavedla, dnes Sněmovna neschválila. Novela měla změnit současnou praxi, kdy stát škodu vymáhat
může, ale nemusí.

Sněmovna schválila novely zemědělských zákonů související s EU
Sněmovna dnes schválila novelu zákona o zemědělství spolu se změnou zákona o Státním
zemědělském intervenčním fondu. Úpravy, které nyní dostane k projednání Senát, reagují na změny
společné zemědělské politiky EU a také upravují evidenci půdy a jejího využití.



Sněmovna podpořila návrh prodloužit lhůty pro kontrolu restitucí
Sněmovna dnes podpořila návrh části poslanců ČSSD na prodloužení lhůty pro posouzení žádostí o
vydání majetku v rámci církevních restitucí a pro kontrolu rozhodnutí. Předloha předpokládá, že by
byla roční místo nynější půlroční. Opoziční kluby TOP 09 a Starostů a ODS vetovaly její schvalování
zrychleně už v úvodním kole. Norma přečkala návrhy ODS a KDU-ČSL na odročení a TOP 09 na
zamítnutí a míří do ústavně-právního výboru.

Sněmovna schválila vyšší výkupní ceny za půdu pro dálnice
Stát zřejmě bude moci nabízet vyšší výkupní ceny za zemědělskou a lesní půdu pro stavbu silnic a
dálnic. Odhadní cenu bude moci zvýšit až šestnáctinásobně. Sněmovna to schválila hlasy vládní
koalice v rámci novely zákona o urychlení výstavby dopravní, vodní a energetické infrastruktury.
Normu nyní dostane k projednání Senát.

Sněmovna je pro odklad účinnosti zákona o úrazovém pojištění
Sněmovna dnes schválila další odklad účinnosti zákona o úrazovém pojištění o dva roky namísto
jednoho, jak původně navrhovala vláda. Kabinet by tak měl více času pro zpracování nových úprav.
Předloha míří k posouzení do Senátu. Opoziční KSČM do ní prosadila snížení marží pojišťoven, které
úrazové pojištění nyní nabízejí.

Senát

18. června 2014

Senát schválil novelu, která má podpořit stabilitu bank podle EU
Senát podle očekávání schválil novelu, která má v návaznosti na unijní směrnice vytvořit podmínky
pro větší stabilitu finančního systému. Norma mimo jiné ukládá bankám vytvořit několik druhů
rezerv. Novelu nyní dostane k podpisu prezident.

Senát umožnil SZPI rychleji reagovat na krizové situace
Státní zemědělská a potravinářská inspekce (SZPI) bude moci reagovat rychleji v případě krizových
situací, jakou byla například předloňská metanolová kauza. Umožnit jí to má novela, kterou dnes
hladce schválili senátoři. Proti nebyl žádný z nich. Novelu dostane k podpisu prezident.

Obchodníci budou muset podrobněji informovat o původu potravin
Obchodníci budou muset podrobněji informovat zákazníky o původu prodávaných potravin. Budou
muset také oznamovat, ze kterých pěti zemí dováží nejvíce zboží. Počítá s tím novela zákona o
potravinách, kterou dnes schválil Senát. Předloha rozšiřuje také okruh institucí, které budou hlídat
restaurace a další stravovací provozy. Novelu, která je označována za největší změnu potravinové
legislativy za 15 let, nyní dostane k podpisu prezident. 

Hybridní dluhopisy budou vymezeny v zákoně, schválil Senát
Hybridní dluhopisy, které jsou kombinací klasických dluhopisů a akcií, budou vymezeny zákonem.
Příslušnou vládní novelu Senát dnes schválil beze změn a postoupil k podpisu prezidentu republiky.

Senát zvolil historika Stehlíka do rady ústavu ke studiu totalit
Senát dnes těsnou většinou zvolil vojenského historika Eduarda Stehlíka do rady Ústavu pro studium
totalitních režimů (ÚSTR). Stehlík, kterého nominovala Sněmovna, byl náměstkem bývalého ředitele
ústavu a nynějšího ministra kultury Daniela Hermana (KDU-ČSL). Po jeho loňském sesazení byl z
funkce náměstka odvolán a dostal výpověď, kterou letos soud označil za neplatnou.

V živnostenském rejstříku už nebudou údaje o pobytu podnikatelů



Živnostenský rejstřík už nebude od příštího roku obsahovat údaje o bydlišti a místě pobytu
živnostníků. Tyto informace budou patřit mezi neveřejné. Změnu přinese vládní novela
živnostenského zákona, kterou dnes schválil Senát podobně hladce jako Sněmovna. Normu ještě
dostane k podpisu prezident.

Firmy budou opět dostávat příspěvky na zdravotně znevýhodněné
Firmy budou zřejmě znovu dostávat od státu příspěvky na mzdu zdravotně znevýhodněných
zaměstnanců. Tuto kategorii pracovníků obnoví novela o zaměstnanosti, kterou dnes schválil Senát.
Základní dotace by měla činit až 5000 korun měsíčně. Zaměstnavatelé by navíc měli nárok na další
až tisícikorunu měsíčně po roce od obsazení chráněného pracovního místa. Normu nyní dostane k
posouzení prezident.

Rada ÚSTR prosadila v Senátu zprávu o loňské činnosti ústavu
Rada Ústavu pro studium totalitních režimů (ÚSTR) prosadila v Senátu zprávu o loňské činnosti této
instituce, kterou ovlivnilo sesazení jejího ředitele a nynějšího ministra kultury Daniela Hermana.
Kritici současného chodu ústavu se dožadovali přepracování zprávy, Senát ji ale dnes pouze vzal na
vědomí hlasy téměř všech zástupců ČSSD a KSČM.

Senát umožnil SZPI rychleji reagovat na krizové situace
Státní zemědělská a potravinářská inspekce (SZPI) bude moci reagovat rychleji v případě krizových
situací, jakou byla například předloňská metanolová kauza. Umožnit jí to má novela, kterou dnes
hladce schválili senátoři. Proti nebyl žádný z nich. Novelu dostane k podpisu prezident.

19. června 2014

Senát podpořil dodržení zákazu těžby zlata v Česku
Senát dnes podpořil zákaz těžby zlata v Česku. Vyhověl tak petici, kterou zorganizovalo sdružení
Šumava nad zlato a získalo pro ni přes 13.000 lidí. Senátoři se shodli na tom, že "vzhledem k
tuzemské potřebě zlata, cenám zlata a zejména vzhledem k význačným negativním vlivům těžby na
životní prostředí není těžba zlata na území ČR žádoucí".

Výčet trestných činů týkajících se zneužívání dětí se rozšíří
Výčet trestných činů, které se týkají zneužívání dětí, se rozšíří o dva nové. Budou jimi účast na
pornografickém představení a navazování nedovolených kontaktů s dítětem. Činy budou trestné i pro
právnické osoby. Pro firmy bude trestná rovněž lichva. Změny přináší novela trestního zákoníku,
kterou dnes hladce schválil Senát. Normu nyní dostane k podpisu prezident.

Senát schválil kritizovaný návrh zákona o šumavském parku
Senát schválil návrh zákona o Národním parku Šumava. Jeho plánované rozčlenění do zón dnes nijak
nezměnil. Návrh, proti němuž se bouří ekologické organizace a výhrady k němu má ministerstvo
životního prostředí, Senát poslal do Sněmovny ke schvalování.

Senátoři navrhli na vyznamenání krále, vědce či Nedvěda
Kambodžský král Norodom Sihamoni, cestovatel Miroslav Zikmund, fotbalista Pavel Nedvěd nebo
imunoložka Blanka Říhová patří mezi 38 osobností, které dnes Senát navrhl na státní vyznamenání. V
seznamu nominovaných jsou tradičně převážně váleční veteráni a vědci, ale také například režisér a
dramatik Ladislav Smoček nebo někdejší ministryně zdravotnictví a současná senátorka ČSSD
Milada Emmerová, která letos v listopadu oslaví sedmdesátiny.

Prezident



17. června 2014

Zeman na Hradě jmenoval 17 nových soudkyň a soudců
Prezident Miloš Zeman dnes na Pražském hradě jmenoval 17 nových soudkyň a soudců, kteří posílí
především okresní soudy v Ústeckém kraji, jež dlouhodobě patří k nejpřetíženějším v republice.
Hlava státu 13 ženám a čtyřem mužům popřála, aby se jim dařilo řešit případy a měli čistý stůl.

19. června 2014

Zeman jmenoval ústavním soudcem šéfa Soudcovské unie Lichovníka
Prezident Miloš Zeman jmenoval dnes ústavním soudcem Tomáše Lichovníka. Dosavadní prezident
Soudcovské unie a místopředseda Krajského soudu v Brně nahradil u Ústavního soudu Michaelu
Židlickou, které skončil mandát.

Pozn.:

U Ústavního soudu končí Židlická, brzy ji nahradí Lichovník
16. června 2014 - Dneškem se uzavírá působení Michaely Židlické u Ústavního soudu (ÚS).
Odbornice na římské právo chystá návrat na brněnskou právnickou fakultu. Po jejím odchodu čeká
soud krátké oslabení, už ve čtvrtek však prezident Miloš Zeman jmenuje na uvolněné místo Tomáše
Lichovníka, dosavadního prezidenta Soudcovské unie a předsedu jihlavské pobočky Krajského soudu
v Brně.

Válková odvolala náměstka Šterna, přeli se o vězeňské náramky
17. června 2014 - Ministryně spravedlnosti Helena Válková (ANO) dnes odvolala svého náměstka pro
vězeňství a trestní politiku Pavla Šterna (nominovaného ČSSD). Na internetu to bez bližších
podrobností uvedlo ministerstvo spravedlnosti. Válková se přela se Šternem kvůli tendru na
elektronické náramky pro domácí vězně.

Justice chybovala při projednávání jedné z mnoha žalob Pezoldové
17. června 2014 - Justice podle Ústavního soudu (ÚS) chybovala při projednávání jedné z mnoha
žalob Alžběty Pezoldové, jež usiluje o navrácení majetku hlubocké větve rodu Schwarzenbergů.
Obvodní soud pro Prahu 1 řádně nezdůvodnil, proč jí neumožnil podanou žalobu doplnit a upravit.
Spor se konkrétně týká pozemků a nemovitostí v Praze, například Salmovského a
Schwarzenberského paláce. Na výsledek však dnešní nález patrně nebude mít přímý vliv. Nikdo z
aktérů sporu se vyhlášení nezúčastnil.

Páchání přestupků v zahraničí má evidovat registr dopravců
17. června 2014 - Porušování předpisů tuzemskými dopravci v zahraničí má nově evidovat rejstřík
osob podnikající v silniční dopravě. Cílem je omezit přestupky řidičů v cizině. Rejstřík bude u
konkrétních firem shromažďovat údaje o závažných porušeních předpisů a uložených sankcích v
posledních dvou letech. Rovněž bude uvádět jména lidí, kterým bylo úředně zakázáno vykonávat
činnost a tyto informace bude sdílet s obdobnými systémy v ostatních zemích EU. ČTK to řekl mluvčí
ministerstva dopravy Martin Novák. Na vytvoření systému úřad vypsal výběrové řízení.

MMR: U veřejných zakázek se s nabídkami smí seznámit zadavatel
17. června 2014 - S nabídkami u veřejných zakázek se může seznámit ustavená hodnotící komise a
zadavatel, sdělila ČTK mluvčí ministerstva pro místní rozvoj Radka Burketová. V případě tendru na
elektronické náramky pro vězně, kvůli kterému jsou nyní rozpory mezi ministryní Helenou Válkovou
a jejím náměstkem pro vězeňství Pavlem Šternem, nebylo zadavatelem ministerstvo, ale Probační a
mediační služba.  Podle Burketové pro zadavatele i komisi platí pravidlo povinné mlčenlivosti. Do



nabídek mohou nahlédnout pod slibem mlčenlivosti i přizvaní odborníci, které vyzve hodnotící
komise. Nabídkovou cenu pak hodnotící komise oznamuje všem uchazečům hned při otevírání
obálek.

Soud zjistil menší chyby v eurovolbách, výsledek neovlivnily
19. června 2014 - Nejvyšší správní soud (NSS) zjistil v Praze 9 a Lysovicích na Vyškovsku chyby
komisí při sčítání hlasů ve volbách do Evropského parlamentu. Nemohly ale ovlivnit zvolení
konkrétních kandidátů, proto obě podané stížnosti zamítl. Další dvě stížnosti odmítl, jednu vyřešil
přípisem, šlo o zcela nejasné podání. Zbývá rozhodnout o pěti podnětech včetně stížností Strany
zelených a České pirátské strany. Výsledky dnešního zasedání volebního senátu soud zveřejnil na
svém webu.

Soud EU: Část českého daňového zákona je v rozporu s právem EU
19. června 2014 - Část českého zákona o dani z příjmu, která se týká odvodů za zaměstnance
zprostředkované firmě pracovní agenturou, je v rozporu s právem Evropské unie o volném pohybu
osob. Dnes o tom rozhodl Soudní dvůr EU. Česká úprava rozlišuje podle země sídla pracovní
agentury, kdo musí platit zálohu na daň z příjmu. Soudní dvůr EU v tiskové zprávě uvedl, že to
představuje diskriminaci na základě země původu.

ÚS dal ženě šanci na vyšší odškodnění za následky způsobené lékem
19. června 2014 - Ústavní soud (ÚS) otevřel cestu k vyššímu odškodnění ženy, jejíž zdraví těžce
poznamenal lék předepsaný v roce 1975 obvodní lékařkou. Současná justice jí v procesu plném
zvratů přiznala pouze 500.000 korun od městské části Praha 10, která je právním nástupcem
někdejšího obvodního ústavu národního zdraví. ÚS nařídil nové projednání žaloby u soudu prvního
stupně. Přiznanou sumu označil za nepřiměřenou, ale konkrétní doporučení nedal.

Zdroj: ČTK
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